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Preface

The three-volume collection Mini Maestro presents little piano pieces advancing progressively from very 
easy to intermediate level, presented in chronological order across five centuries from the Baroque, 
Classical, Romantic and Modern eras through to jazz, pop and minimal music. At the end of each volume 
– under the heading More fun to play together – there are three additional pieces for piano duet. All the 
pieces are easy to learn and offer varied repertoire as an ideal supplement to any piano tutorial method 
with music suitable for concert performance, tuition purposes, examinations and competitions.

Children, adolescents or adults: anyone can be a Mini Maestro!

Enjoy yourself on the concert stage!
Hans-Günter Heumann

Book 1 contains pieces in the five-finger range at various pitches, followed by pieces spanning an octave 
range with simple rhythms and easy chord sequences. Also featured are differing styles of articulation, 
melody in the left hand, octave or ottava signs, pieces in major and minor keys with key signatures of up 
to one sharp or flat.

Book 2 contains pieces with an extended range of two octaves and chord sequences with three or four 
parts, including inversions. Other features include using the pedal, simple ornaments, basic polyphony, 
differentiating melody and accompaniment, pieces in major and minor keys with key signatures of up to 
two sharps or flats.

Book 3 contains pieces with a range of up to four octaves with more demanding rhythms and speeds. 
Also included are subtle contrasts in tone, playing with expression, playing more than one part with 
one hand and advanced polyphony in major and minor keys with key signatures of up to three sharps 
or flats.



Vorwort

Die dreibändige Sammlung Mini Maestro präsentiert sehr leichte bis mittelschwere, progressiv ange-
ordnete kleine Klavierstücke aus 5 Jahrhunderten in chronologischer Reihenfolge von Barock, Klassik, 
Romantik, Moderne bis hin zu Jazz, Pop und Minimal Music. Das Ende eines jeden Bandes bilden – unter 
dem Motto Zu Zweit mehr Spaß – jeweils drei vierhändige Bonusstücke. Alle Spielstücke sind leicht zu 
erlernen und bieten ein vielfältiges Repertoire als ideale Ergänzung zu jeder Klavierschule, geeignet für 
Konzert, Unterricht, Prüfungen sowie Wettbewerbe. 

Ob Kind, Jugendlicher oder Erwachsener: Jeder kann ein Mini Maestro sein!

Viel Erfolg auf der Konzertbühne wünscht
Hans-Günter Heumann

Band 1 enthält Stücke im Fünftonraum/in wechselnden Fünftonräumen, danach Stücke im Oktavraum mit 
einfacher Rhythmik und leichtem Akkordspiel. Weitere Kriterien sind die unterschiedliche Artikulation, 
Melodie in der linken Hand, Oktavierungszeichen und Dur-/Mollstücke bis zu einem Kreuz-/B-Vorzeichen.

Band 2 enthält Stücke im erweiterten Tonumfang von zwei Oktaven und drei- bis vierstimmigem Akkord
spiel mit Umkehrungen. Weitere Kriterien sind das Pedalspiel, elementare Verzierungen, einfache Polypho-
nie, Differenzierung von Melodie und Begleitung und Dur-/Mollstücke bis zu zwei Kreuz-/B-Vorzeichen.

Band 3 enthält Stücke bis zu vier Oktaven Tonumfang, anspruchsvollere Rhythmik und Geläufigkeit. 
Weitere Kriterien sind subtile klangliche Differenzierungen, ausdrucksvolles Spiel, Mehrstimmigkeit in 
einer Hand, fortgeschrittene Polyphonie sowie Dur-/Mollstücke bis zu drei Kreuz-/B-Vorzeichen.  
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